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P r o t o k ó ł  Nr IV/15 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce  

z dnia 13 lutego 2015r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski otworzył IV sesję 
Rady Gminy, w której uczestniczyło 13 radnych (nieobecny Radny Ryszard 
Kaczmarczyk) zgodnie z listą obecności. Przywitał wszystkich zebranych, 
szczególnie nowego radcę prawnego p. Bogusława Dziadkiewicza. 
Na wstępie poprosił o zabranie głosu przewodniczącego Rady Powiatu p. Mirosława 
Aranowicza, który przybył na sesję, aby przedstawić cel wizyty. 
 
p. Aranowicz – powiedział, że Starostwo Powiatowe ma we władaniu obiekty 
kulturalne w powiecie, w tym  m.in. Muzeum w Nysie, które posiada bezcenne 
ekspozycje. Jest propozycja dla gmin powiatu utworzenia sali mieszczańskiej w 
ramach partnerstwa gmin, a przede wszystkim  sali  tzw. kresowej, która w całości 
powstałaby z ekspozycji dostarczonych przez mieszkańców powiatu nyskiego. 
Dlatego zwraca się z prośbą do radnych, do mieszkańców o włączenie się do akcji 
zbierania pamiątek, dokumentów  od osób, które takowe posiadają. Chodzi o 
zachowanie symboliki Kresów. Pracownicy Muzeum ocenią dostarczone eksponaty, 
a od września br. można byłoby już uruchomić wspomnianą salę. 
 
Wspomniał również o trochę nowej formule Dni Herbowych, impreza będzie się 
teraz nazywała Jarmark Powiatu Nyskiego, będzie trwała kilka dni, gdzie każda 
gmina będzie mogła zaprezentować swój kulturalny dorobek. 
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący podziękował za przybycie.  
Następnie przedstawił porządek sesji, do którego radny Filas – przewodniczący 
Komisji Budżetowej złożył wniosek o zatwierdzenie planu pracy Komisji. 
 
Przewodniczący zaproponował włączenie tego tematu do porządku obrad jako pkt 
13a, który radni przyjęli jednogłośnie. 
Przewodniczący złożył wniosek o wykreślenie z porządku obrad pkt 14, w związku z 
negatywnymi opiniami wszystkich komisji nt. przejęcia dworca PKP w Chróścinie. 
Wniosek poddał pod głosowani: 
Przyjęto 7 głosami „za”, przy 3 „przeciw” i 3 „wstrzymujących” 
 
Zatem porządek obrad przyjęto w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu. 
7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Zwalczania Narkomanii w Gminie Skoroszyce w 2014. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zwalczania Narkomanii na 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Komisji Statutowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości i 

zasad wypłaty diet radnym. 
12. Sprawozdanie ze współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2014 roku. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres kolejnych 3 lat. 
13a.Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetowej. 
14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”, bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h 
 
Radna Juśkiewicz – konieczna jest naprawa nawierzchni ulicy Partyzantów i 
osiedla Słonecznego w Sidzinie, są w bardzo złym stanie, 
 
Radna Fornalik – na ulicy Partyzantów konicznym jest postawienie znaku 
zakazującego przejazd ciężkich samochodów, które skracają sobie przejazd do 
drogi wojewódzkiej i z powrotem, 
- prosi o wyjaśnienie oświetlenia boiska sportowego w Sidzinie, kto się tym 
zajmuje, 
- na ulicy Parkowej w Sidzinie jest bardzo ciemno, brak oświetlenia. 
 
Radna Gmyr –zgłasza dalszą naprawę drogi na osiedlu Tumbewa za skateparkiem do 
końca, w ubiegłym roku została naprawiona część tej drogi, a także naprawę drogi 
na ulicy Kasztanowej w Chróścinie, którą mieszkańcy chodzą do PKP i PKS, jest 
straszne błoto, 
- zgłasza oświetlenie przy blokach Nr 22, 23, 24, 25, 26, 27 na osiedlu Tumbewa,  
dojście do bloków jest bardzo ciemne, brak jest również oświetlenia przy byłym 
sklepie p. Kręcichwost. 
- mieszkańcy pytają, co w sprawie budynków zabytkowych, które zostały zgłoszone 
w urzędzie do wykreślenia z rejestru zabytków. 
 
Radna Słowiak – prosi o zamontowanie 3 lamp w parku w Makowicach, a także prosi 
o zgłoszenie do Zarządu Dróg Wojewódzkich wykonania oświetlenia wzdłuż drogi 
wojewódzkiej, 
 
Radny Jagusz – część topól wzdłuż drogi powiatowej zostało wyciętych, należałoby 
to dokończyć, drogi w Brzezinach są bardzo zdewastowane trzeba byłoby je 
poprawić, może lepiej byłoby zrobić betonowe, są trwalsze i najtańsze, 
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Radny Bryła – byłoby dobrze zakupić wyrówniarkę, która lepiej służyłaby całej 
gminie, bo nawożenie kamienia nic nie daje, może lepiej zrobić jedną drogę we 
wsi, a dobrze, 
 
- na drodze powiatowej w Chróścinie na wysokości Apteki i sklepu MAKSA z asfaltu 
zrobił się wielki garb, przez to na zakręcie w stronę Kroszyna i drogi na 
Wojnowniczki zrobiło się  bardzo niebezpiecznie, 
 
- trzeba byłoby postawić lampę na ulicy Róż w Chróścinie, 
 
- trzeba byłoby postawić znaki drogowe zakazujące wjazdu samochodów 
ciężarowych na ulicę Słoneczną i Boczną w Chróścinie, drogi są bardzo zniszczone, 
- prosi o wysypanie kamyczkiem części drogi łączącej ulicę Dolną z Kroszyńską, 
 
 
Radny Filas – chodzi o drogę o szerokości 1 metra, którą mieszkańcy udają się 
przez park na ulicę Kroszyńską i z powrotem, jest błoto i ludzie grzęzną w tym 
błocie, 
 
Radna Klimas – p. Chruściel z Rzymian, który ma pole w Czarnolesie bardzo niszczy 
drogą łączącą Czarnolas z Rzymianami, swego czasu mieszkańcy Czarnolasu 
naprawili tę drogę, teraz znowu jest to samo, prosi o zwrócenie mu uwagi i nakaz 
naprawy drogi, są świadkowie, którzy widzieli, że to jego transport niszczy tę 
drogę, 
 
Radna Rogalińska – w Skoroszycach na ulicy Parkowej na łuku drogi należy postawić 
lampę, bo jest ciemno i niebezpiecznie, 
- zwróciła uwagę, że przy wjeździe do Skoroszyc, przy posesji p. Kusiowej jest 
bardzo dużo porozrzucanych śmieci, prosi o posprzątanie, bo jaka to wizytówka 
gminy, 
 
Radna Kalisz – zgłasza potrzebę postawienia lampy na drodze z osiedla do ulicy 
Powstańców Śląskich, mieszkańcy chodzą tą drogą do Urzędu, do Kościoła, a jest 
bardzo ciemno, przydałaby się chociaż jedna lampa, 
 
Radny Jagusz – zgłasza wniosek o poszerzenia parkingu przy Urzędzie, nie ma już 
miejsca do parkowania, 
 
Radna Słowiak – z budynku gospodarczego przy szkole w Makowicach przy dużym 
wietrze lecą dachówki, trzeba z tym coś zrobić. 
 
Ad 4 
 
 Informacja p. Wójt z pracy za okres od ostatniej sesji tj. od 31.12.2014r. do 
12.02.2015r. 
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1.12.14 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu w Starostwie Nyskim w sprawie Skorpalu. Rozmowa ze 
Starostą Nyskim p. Czesławem Biłobranem, z-cą p. Piotrem Woźniakiem, członkiem 
Zarządu p. Danielem Palimąką dotyczyła ustalenia wysokości kwoty ewentualnej 
dotacji udzielonej przez Starostwo gminie na wywóz odpadów przy Łąkowej w 
Skoroszycach. 

7.01.15 r. 

Spotkałam się z p. Sołtys z Sidziny w sprawie uczestnictwa sołectwa Sidzina w 
konkursie realizowanym w ramach programu „Odnowa wsi w powiecie nyskim”, a 
dotyczącym architektury krajobrazu. 

W naszej gminie 3 sołectwa realizują programy w ramach „Odnowy wsi” ( 
Czarnolas, Makowice, Sidzina). Ponieważ ta organizacja aktywizuje mieszkańców, 
wnoszone są oddolne inicjatywy, uważam, że należy wspierać takie procesy w 
społecznościach lokalnych i jeżeli jest taka wola mieszkańców, to dać zielone 
światło do zawiązywania tej organizacji w innych sołectwach.  

8.01.15 r. 

Spotkałam się z p. Skakuj, mieszkanką gm. Pakosławice w sprawie rozgraniczenia 
działki. 

9.01.15 r. 

P. Grzegorz Gradoński w imieniu mieszkańców ul. Poziomkowej w Skoroszycach 
złożył petycję o remont w/w drogi. 

12.01.15 r. 

Spotkałam się z pracownikami UG w sprawie Zakł. Funduszu Świad. Socjalnych. 
Rozmawiałam z nadleśniczym Nadleśnictwa Tułowice p. Bojkowskim w sprawie 
wycinki suchych konarów przy drodze powiatowej Skoroszyce Giełczyce. 
 

13.01.15 r. 

Brałam udział w I posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Śląska Opolskiego VII 
kadencji. Dokonano wyboru na nową kadencję prezesa (p. Czesław Tomalik), 
członków zarządu, komisję rewizyjną i budżetową (szczegóły na str. internetowej). 
Podjęto uchwałę w sprawie wyboru Gminy wiodącej dla IV Grupy zakupowej Zw. 
Gm. Śl. Opol. Została nią Gmina Strzelce Opolskie. Kluczową sprawą dla tej grupy 
jest przygotowanie i prowadzenie grupowego przetargu na dostawę energii 
elektrycznej na oświetlenie uliczne. Przy czym zarekomendowano utrzymanie 
rocznego okresu zamówienia. 

14.01.15 r.  
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Spotkałam się z pracownikiem placówki opiekuńczej w Paczkowie w sprawie 
udzielenia pomocy przez gminę w usamodzielnieniu się jednej z wychowanek tej 
placówki, a mieszkanki naszej gminy po opuszczeniu placówki opiekuńczej na 
skutek osiągnięcia pełnoletności.  

Brałam udział w konwencie wójtów i burmistrzów. Został przedstawiony między 
innymi plan remontów i inwestycji dróg powiatowych. Będzie realizowana 
„schetynówka” Skoroszyce- Piątkowice, koszt 4 200 000 zł. Przedstawiono sytuację 
na rynku pracy w roku 2015. Gmina przy robotach publicznych na 3 miesiące 
zobowiązana będzie do zatrudnienia pracownika na 1 miesiąc. W przypadku robót 
publicznych na 6 miesięcy- zatrudnienie na 2 miesiące. Wiąże się to z opłaceniem 
składek. 

15.01.15 r. 

Brałam udział w konferencji „Partnerstwo nyskie 2020”. W ramach wspólnych 
projektów zaproponowaliśmy partnerstwo gm. Skoroszyce w 6 projektach: 

1. Modernizacja energetyczna budynków użyteczności publicznej (Szkoła 
Skoroszyce i Chróścina, Urząd Gminy) 

2. Rewitalizacja infrastruktury dworcowej wraz z jnfrastrukturą towarzyszącą. 
3. Bezpieczne drogi dojazdowe do przystanków wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą. 
4. Budowa oraz zakup urządzeń do odprowadzania, oczyszczania i przesyłu 

ścieków.  
5. Modernizacja infrastruktury informatycznej. 
6. Tworzenie mieszkań chronionych. 

poza tym brałam udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa i 
Ochrony Środowiska Rady Pow. w Nysie dotyczącym podsumowania funkcjonowania 
programu „Odnowa wsi” za rok 2014.  

Spotkałam się z członkiem zarządu Starostwa p. Danielem Palimąką i naczelnikiem 
och. śr. p. Jackiem Tarnowskim w sprawie dofinansowania PROWem inwestycji 
kanalizacji 1. części 1. etapu Giełczyce- Sidzina. 

Od 15 stycznia działa świetlica środowiskowa w Czarnolesie, zajęcia odbywają się 
raz w tygodniu, w wymiarze 2 godz. Poza tym zarezerwowano środki na 
prowadzenie zespołu śpiewaczego w Makowicach od 1 lutego w wymiarze 2 godz. 
tyg.  

Rozstrzygnięto przetarg na zadanie kanalizacja 1. część 1. etapu Giełczyce- 
Sidzina. Najniższą cenowo ofertę złożyła firma Podpora z Radzikowic.  

16.01.15 r. 

Uczestniczyłam w interwencji terenowej w Czarnolesie dotyczącej stosunków 
sąsiedzkich i wycięcia drzewa. 
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Monitowałam parokrotnie sprawę wycięcia suchych konarów w sąsiedztwie dr. 
powiat. Skoroszyce- Giełczyce należących do Nadleśnictwa Tułowice. Poskutkowało 
wycięciem przez nadleśnictwo drzew, które zagrażały bezpieczeństwu drogowemu. 

Spotkałam się z marszałkiem p. A. Konopką w sprawie dofinansowania PROW. 

17.01.15 r. 

Brałam udział we wspólnym kolędowaniu Koła Gospodyń Wiejskich w Giełczycach i 
spotkaniu z okazji Dnia Babci i Dziadka w Sidzinie zorganizowanym przez KGW 
Sidzina, GOK i Zespół Szkolno- Przedsz. w Sidzinie. 

19.01.15 r. 

W związku z interpelacja radnego p . Kaczmarczyka dotyczącą wiat przystankowych 
PKP dokonałam oglądu w terenie przystanku w Starym Grodkowie, Chróścinie. 

Spotkałam się z dyr. regionalnym PKP do spraw geodezji i współpracy z jednostkami 
samorządowymi w sprawie uregulowania stosunków własnościowych dworca w 
Chróścinie. 

20.01.15 r. 

Spotkałam się z przedstawicielami OSP w Sidzinie w sprawie modernizacji 
strażnicy. 

21.01.15 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu w Urzędzie Woj. wójtów, burmistrzów i prezydentów z 
Wojewodą Opolskim p. R. Wilczyńskim. Spotkanie dotyczyło zmian niektórych 
przepisów prawa i funkcjonowania administracji w związku z cyfryzacja procedur 
administracyjnych. 

Spotkałam się z Kurator Oświaty p. H. Bilik w sprawie udzielenia upoważnienia do 
dostępu bazy danych SIO. 

22.01.15 r. 

Uczestniczyłam w pracy komisji statutowej.  

Podjęłam kroki w sprawie wstrzymanego dofinansowania unijnego na zadanie skate 
park w Chróścinie. Spotkałam się z Piotrem Kurowskim. 

Zweryfikowane zostały stawki za wynajem sali gimnastycznej. Ustalono dla dzieci i 
młodzieży uczącej się wysokość opłaty 1 zł za godzinę.  

24.01.15 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu OSP w Makowicach w związku z podsumowaniem pracy 
za rok 2014. 
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25.01.15 r. 

Uczestniczyłam w oficjalnym pożegnaniu ks. proboszcza M. Wieczorka. 

Spotkałam się z mieszkańcami St. Grodkowa na wspólnym kolędowaniu. 

27.01.15 r. 

Spotkałam się z policjantem Sławomirem Michalewskim w sprawie dewastacji na 
stadionie w Skoroszycach zgłoszonej przez administratora obiektu. 

28.01.15 r. 

Spotkałam się z marszałkiem p. A. Konopką i dyr. departamentu ds. PROWu p. T. 
Karaczynem i otrzymałam ostateczną informację o otrzymaniu dofinansowania do 
naszej inwestycji budowy 1. części 1. etapu budowy kanalizacji w Giełczycach. 

29.01.15 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu organizowanym przez Opolski Ośrodek Doradztwa Rol., 
które dotyczyło podsumowania działalności doradczej za rok 2014. Nagrodziłam za 
dobre efekty pracy i wykorzystywanie w prowadzeniu gospodarstwa w szerokim 
spektrum form doradztwa rolniczego Państwo Beatę i Czesława Stasiców, 
właścicieli dużego gospodarstwa rolniczego w Sidzinie. 

30.01.15 r. 

Uczestniczyłam w III sesji Rady Powiatu. Gmina otrzymała 35 000 zł dotacji celowej 
na uprzątnięcie odpadów na Łąkowej. 

31.01.15 r. 

Uczestniczyłam we wspólnym kolędowaniu Rad Sołeckich gm. Skoroszyce 
zorganizowanym przez GOK. 

2.02.15 r. 

W nawiązaniu do interpelacji radnego p. Jagusza dotyczącej drzew przy drodze 
Skoroszyce- Brzeziny i uwag wójta w sprawie drzew przy drodze Skoroszyce- 
Giełczyce Zarząd Dróg Pow. poinformował w korespondencji z dn. 28.0.15 r., że do 
28.02.15 r. z przedstawicielem gminy będzie dokonany przegląd drzew rosnących w 
ciągu dr. pow. nr 1540 O celem sporządzenia planu wycinki na 2015 r.  

2.02.15 r. 

Spotkałam się z kierownik Zakładu Wodociągów i Oczyszczania p. Marzeną Błoch, 
bowiem z powodu awarii jednej z trzech pom wstępne szacowanie kosztów 
remontu jest na poziomie ok. 20 000 zł i tę kwotę należy wyasygnować z budżetu.  

Zakończyła się kontrola pracy UG przez ZUS. 
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Uczestniczyłam w obradach Komisji Rolnej. 

Spotkałam się ze Starostą Nyskim p. Palimąką w sprawie dofinansowania inwestycji 
PROW. 

4.02.15 r. 

Brałam udział w konsultacjach z przedstawicielami organizacji pozarządowych 
działających na terenie gminy w sprawie wypracowania regulaminu korzystania z 
gminnych obiektów komunalnych. 

Spotkałam się z przedstawicielem Tauronu, doradcą samorządowym p. Ryszardem 
Szczepankiewiczem w celu omówienia zasad współpracy przy serwisie oświetlenia i 
ustalaniu warunków tech. dotyczących umów przyłączeniowych. 

Uczestniczyłam w zebraniu wiejskim w Chróścinie w związku z wyborem sołtysa i 
rady sołeckiej. 

5.02.15 r. 

Uczestniczyłam w obradach Komisji Oświatowej. 

Spotkałam się w obecności radcy prawnego gminy p. mecenasem B. 
Dziadkiewiczem z radnymi powiatowymi p. Surowieckim i p. Aliną Baran, 
naczelnikiem ochrony środowiska p. Jackiem Tarnowskim, radcą prawnym 
Starostwa, likwidatorem Skorpalu p. mecenasem W. Henslerem w sprawie wywozu 
odpadów z ul.Łąkowej o kodzie 19 12 12. 

Uczestniczyłam w spotkaniu wiejskim w Czarnolesie w związku z wyborem sołtysa i 
rady sołeckiej. 

6.02.15 r. 

Brałam udział w komisji budżetowej. 

3.02.15 r. 

Odbyło się posiedzenie Partnerstwa Nyskiego, które dotyczyło dalszych ustaleń 
współpracy. Podjęto decyzję o rozszerzeniu partnerstwa o gm. Kamiennik. 
Pakosławice, Głogówek, Baborów. Kwota oszczędności poprzetargowych zostanie 
przeznaczona na opracowanie strategii gospodarki niskoemisyjnej i studium dla 
projektu dotyczącego transportu publicznego Partnerstwa Nyskiego 2020. 

Uczestniczyłam w zebraniu wiejskim w Giełczycach w związku z wyborem sołtysa i 
rady sołeckiej. 

7.02.15 r. 

Brałam udział w zebraniu sprawozdawczym za 2014 rok OSP Skoroszyce. 
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9.02.15 r. 

Uczestniczyłam w konferencji Zespołu Dyr. Szkół i Przedszkoli. Omówiono plany 
finansowe jednostek oświatowych na rok 2015, realizację zadań w roku 2014, 
rekrutację i jej zasady do przedszkoli oraz szkół podst. w r. szk. 2015/16. Należy 
opracować szczegółowe kryteria naboru do przedszkola w Skoroszycach ze względu 
na ograniczoną ilość miejsc. Przekazałam sugestię radnego p. Jagusza dotyczącą 
zapobiegania ewentualnego zjawiska narkomanii w naszym gimnazjum. Chodzi o 
zajęcia z odpowiednio przeszkolonym psem. Odpowiedzialną za prelekcje w tym 
zakresie jest nadinspektor Jeżewska.  

Otrzymałam zaproszenie z Urzędu Marszałkowskiego na podpisanie Umowy 
przyznania pomocy w ramach działania 321 „Podst. usługi dla gospodarki i ludności 
wiejskiej” PROW na lata 2007- 2013 na działanie „Budowa kanalizacji sanitarnej do 
miejscowości Giełczyce, część 1.” 

Brałam udział w sprawozdawczym zebraniu członków LGD Złota Ziemia. 

10.02.15 r. 

Podpisałam umowę z wykonawcą na zadanie kanalizacji 1. część 1, etapu Giełczyce 

Uczestniczyłam w szkoleniu dotyczącym ochrony danych osobowych. 

Brałam udział w zebraniu wiejskim w Makowicach w związku z wyborem sołtysa i 
rady sołeckiej. 

11.02.15 r. 

Rozpoczęły się pierwsze prace terenowe zadania kanalizacji sanitarnej. 

Spotkałam się z przedstawicielem firmy Prokon w sprawie farmy wiatrakowej. 
Chodzi o plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego dla działek w 
Czarnolesie. 

Spotkałam się z policjantem w sprawie zgłoszenia przez sołtysa z Makowic 
dewastacji na boisku sport. i w parku.  

W sprawie przydomowych oczyszczalni (wniosek radnego p. Jagusza) nawiązałam 
kontakt z firmą wykonującą takie usługi w gm. Pakosławice. Planuję spotkanie z 
przedstawicielami firmy. 

12.02.15 r. 

Uczestniczyłam w seminarium dla prezydentów, burmistrzów i wójtów woj. 
opolskiego dotyczącym działalności Regionalnej Izby Obrachunkowej. Omówiono 
m.in. specyfikę uchwał budżetowych w powiązaniu z WPFem i ich zagrożeniami w 
realizacji oraz zadłużenia j.s.t. w związku z pozyskiwaniem środ. unijnych. 
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Brałam udział w zebraniu wiejskim w miejscowości Pniewie w związku z wyborem 
sołtysa i rady sołeckiej. 

 
W dyskusji udział wzięli: 
 
Radna Słowiak – powiedziała, ze w sprawie trzeciego samochodu bojowego w OSP a 
Makowicach, strażacy chcą wyremontować jeden z samochodów, albo dwa sprzedać 
i kupić jeden nowszy, 
 
p. Wójt – na zebraniu nie doszliśmy do sedna sprawy, była m.in. propozycja 
wyremontowania STAR – a, bo to nasz polski samochód bojowy, dobry,  szkoda 
byłoby go sprzedawać, jeśli koszty remontu byłoby zbyt wysokie, wówczas można 
sprzedać dwa i kupić jeden nowszy,  
 
Radny Jagusz – w sprawie dodatkowych patroli policyjnych, jego zdaniem lepszy 
byłby monitoring na boisku, byłby na pewno skuteczniejszy, widział te wyrwane 
siedziska, które Policja  nie upilnowała i nie upilnuje dalszej dewastacji, 
 
Sołtys Czarnolasu Hellebrandt – może dałoby się wykorzystać monitoring szkolny i 
dołożyć jedną kamerę, 
 
Radny Jagusz – w sprawie rozpoczęcia prac kanalizacyjnych, powiedział, że rolnicy 
mający tam swoje pola powinni przypilnować sobie drenarkę, żeby wykonawcy jej 
nie uszkodzili, póki jest na to czas. 
 
Więcej dyskusji nie było.  
Przewodniczący powiedział, że będzie szkolenie dla radnych, które poprowadzi p. 
Czesław Tomalik ze Związku Gmin Śląska Opolskiego, które odbędzie się albo 
20.02.2015r., albo 06.03.2015r., poprosił o zastanowienie się nad datą, na końcu 
sesji wróci do tematu. 
 
Ad 5 
 
Projekt zmian w budżecie gminy były szczegółowo omawiane na wszystkich 
komisjach, pozytywnie zaopiniowane. 
 
P. Skarbnik dodała, że została dopisana kwota 50 200 zł w oświacie na nauczanie 
dzieci niepełnosprawnych. Powiedziała również, przy tej okazji, że została podana 
ostateczna kwota subwencji oświatowej, która jest nieco większa niż była 
planowana, ale za to subwencja wyrównawcza jest mniejsza od zakładanej, więc i 
tak nastąpi niedobór o ok. 3 000 zl. 
 
Przew. RG – powiedział, że Komisja Rolna zaproponowała wykreślenie z budżetu 
rewitalizacji parku w Skoroszycach, w najbliższym czasie zajmiemy się tym 
wnioskiem. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały, zatem przewodniczący przedstawił projekt i 
poddał pod głosowanie, przyjęto 13 głosami „za” 
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Podjęto uchwałę Nr IV/14/15 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok. 
 
Ad 6 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto 10 głosami „za”, przy 3 „przeciw”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IV/15/15 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu. 
 
Ad 7 
 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki było szeroko omawiane 
na wszystkich komisjach.  
p. Pachuta powiedziała  kilka zdań na temat, z czego wynikają działania 
profilaktyczne, jakie prowadzi się działalność alternatywną wśród dzieci i 
młodzież, aby choć trochę odciągnąć je od zagrożeń współczesnego świata.  
Podziękowała, przy tej okazji radnej Słowiak za wieloletnie prowadzenie półkolonii 
dla dzieci szkolnej podczas wakacji, Sołtysowi Hellebrandtowi za wiele działań dla 
dzieci i młodzieży w Czarnolesie, 
 
p. Wójt – powiedziała, że na początku roku zareagowała na wniosek radnej Klimas i 
radnej Słowiak, które można było zrealizować dzięki pomocy p. Pachuty ze środków 
Profilaktyki właśnie, 
 
p. Pachuta  - środki te muszą być właściwie wydatkowane, bo są pod ścisłą 
kontrolą, 
 
Radna Słowiak – z uznaniem wyraziła się o działaniach p. Pachuty, która docenia 
bardzo inicjatywę oddolną i wspiera naszą wieś od kilku lat, 
 
Radny Winnik – powiedział, że liczy również na pomoc, na razie choćby 
symboliczną przy reaktywacji klubu szachowego w Mroczkowej, który rozpoczął 
działalność początkiem bieżącego roku. 
 
Więcej dyskusji nie było, przewodniczący podziękował p. Pachcie za wspieranie 
inicjatywy mieszkańców, w tym szczególnie sportowców. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych i przeciwdziałania Narkomanii za 2014 rok zostało 
przyjęte. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały był szczegółowo i wnikliwie omawiany na wszystkich komisjach, 
pozytywnie zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił 
projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
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Podjęto uchwałę Nr IV/16/15 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania 
Alkoholizmowi na 2015 rok. 
 
Ad 9 
 
Na komisjach zostały zgłoszone kandydatury do Komisji Rewizyjnej, którą należy 
jeszcze raz powołać ponieważ poprzedni zapis uchwały został unieważniony przez 
organ nadzoru, ze względu na to, że  komisja została powołania w 5-osobowym 
składzie, niezgodnie ze Statutem Gminy.  
Zostały zgłoszeni następujący radni: 
Z Komisji Rolnej – radny Ryszard Kaczmarczyk 
Z Komisji Oświaty.. radna Aurelia Juśkiewiecz, 
Z Komisji Budżetowej  Anna Słowiak. 
 
Przewodniczący zapytał radcę prawnego, czy nie ma przeszkód do podjęcia 
uchwały, skoro w sesji nie uczestniczy radny Ryszard Kaczmarczyk, 
 
p. Dziadkiewicz – powiedział, że nie ma przeszkód, skoro jest oświadczenie 
radnego Kaczmarczyka, że zgadza się kandydować do Komisji Rewizyjnej. 
 
Przew. zaproponował, aby wpierw przegłosować skład Komisji, a następnie na 
przewodniczącego Komisji, 
 
Za zaproponowanym składem Komisji głosowało 11 radnych „za”, 2 „wstrzymało 
się. 
Zaproponowano radną Annę Słowiak na przewodniczącą, która wyraziła zgodę. „za” 
głosowało 12 radnych, „wstrzymała się” – 1 osoba. 
 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 
jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IV/17/15 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, dotyczył uzupełnienia 
składu Komisji Statutowej ponieważ organ nadzoru uchylił zapis o wyborze p. 
Małgorzaty Koźlik w skład Komisji Statutowej ze względu na to, że komisja musi się 
składać wyłącznie z radnych. 
Wszystkie komisje uznały, że na  sesji zostanie wyłoniona kandydatura do 
uzupełnienia składu. 
 
Radna Klimas zaproponowała radnego Henryka Sokołowskiego, który wyraził zgodę. 
Propozycja została przegłosowała, przyjęto 12 głosami „za”, przy 1 
„wstrzymującym”. 
Projekt uchwały został przyjęty 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IV/18/15 w sprawie uzupełnienia składu Komisji Statutowej. 
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 Ad 11 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach stałych, 
Komisja Rolna negatywnie zaopiniowała, uważając, że diety dla radnych z doraźnej 
komisji nie należą się.  
Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Nie wniesiono uwag, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod glosowanie, przyjęto 10 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IV/19/15 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości i zasad wypłaty diet radnym. 
 
Ad 12 
 
Sprawozdanie współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2014 roku było 
szczegółowo omawiane na wszystkich komisjach. Wniesiono uwagi do 
przedłożonego materiału, 
 
Radna Juśkiewicz – powiedziała, że w przyszłości byłoby dobrze, gdyby w budżecie 
znalazły się jakieś środki na małe granty, żeby mogły z tego skorzystać 
Stowarzyszenia, 
 
Radna Słowiak – wie, że w innych gminach robi się projekty na małe granty, u nas 
ciągle nie ma na to pieniędzy, 
 
p. Sekretarz Koźlik - poza konkursem dla sportowców, w budżecie mamy już 
zabezpieczone środki na inne działania, jak np. koszenie kapusty, impreza 
cykliczna organizowana przez KGW w Katowicach, z których to środków korzysta 
właśnie Stowarzyszenie MAK w Makowicach w wysokości 6 400 zł, 
 
Radna Słowiak – ale chodzi o jeszcze trochę inne przeznaczenie takich środków. 
 
Na tym zakończyła się dyskusja w tej sprawie. 
Radni Przyjęli sprawozdanie ze współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
 
Ad 13 
 
Projekt uchwały w sprawie dalszej dzierżawy gruntów rolnych na okres dalszych 
trzech lat był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie 
było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IV/20/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
Ad 13a 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił plan pracy  Komisji Budżetowej na 
2015 rok. 



 14 

I kwartał 2015r. 
 
 1. Informacja nt. gminnej gospodarki odpadami komunalnymi – sytuacja finansowa 
(rozliczenia z mieszkańcami). 
2. Ocena wykonania budżetu miny za rok 2014. 
3. Informacja o wydatkowaniu środków na zimowe utrzymanie dróg oraz 
planowanego zakresu robót na gminnych drogach w ramach powierzchniowego 
utwardzania. 
4. Informacja jednostek organizacyjnych gminy z realizacji zadań za rok ubiegły 
oraz planów na najbliższy rok i zamierzeń wieloletnich. 
 
II kwartał 

1. Ocena stanu dróg gminnych, określenie priorytetów w zakresie remontów z 
wykorzystaniem środków na wydatki bieżące z rozdziału 60016 

 
III kwartał 

1. Analiza wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015r.. 
2. Analiza założeń planowanych i uwarunkowań do planu 2016 roku. 
3. Gospodarka finansowa jednostek pomocniczych Gminy Skoroszyce, w tym 

przychody z działalności sołectw. 
IV kwartał 
 

1. Informacja nt. wykorzystania środków pochodzących z programów unijnych 
na realizację zadań gminy. 

2. Informacja nt. wykorzystania środków z rezerwy budżetowej, dotacji z 
budżetu państwa, funduszy celowych, 

3. Informacja dot. wykonania planowanych remontów dróg gminnych (wielkość 
wykorzystania środków). 

4. ocena projektu budżetu na 2016 rok. 
 
Do przedstawionego planu pracy uwagę wniosła p. Sekretarz Koźlik, powiedziała, że 
sprawozdanie z wykonania budżetu powinno być w II, a nie w I kwartale 2015r. 
 
Radny Filas wniósł poprawkę do planu w tej sprawie  do II kwartału. 
 
Więcej uwag nie było, przewodniczący poddał pod glosowanie plan pracy. 
Został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad 14 
 
Odpowiedzi na interpelacje udzieliła p. Wójt. 
 
p. Wójt – sprawy remontów dróg i braku oświetlenia to jest ogrom działań, jest 
tego bardzo dużo. Zdaje sobie sprawę, że w każdej miejscowości jest dużo do 
zrobienia, poprawienia, postawienia. Są różne możliwości remontowania dróg, ma 
nadzieję, że stopniowo można zrobić wiele dobrego, ale nie należy oczekiwać 
natychmiastowych zmian, bo tego nie da się zrobić od razu. 
Liczy bardzo na program transportowy w ramach Partnerstwa Nyskiego 2020, który 
wydaje się bardzo konkretny, ale to też pieniądze z naszej strony.  
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Druga ważna sprawa to oświetlenie, które jest równie ważne dla mieszkańców jak 
drogi. W niektórych miejscowościach to tylko kwestia paru lamp, ale w innych to 
cała inwestycja. 
Będzie się starała zrobić, co w jej mocy. 
 
Radny Jagusz – nasze drogi w większości są drogami szutrowymi, padła już 
propozycja kupna wyrówniarki, drogi można odpowiednio wyprofilować, może 
systematyczne działania na drogach o wiele bardziej będzie skuteczne nić doraźne 
ich naprawianie, 
 
Radny Winnik – w górach robione są drogi z kostki betonowej, 
 
p. Błoch – Zakład naprawia drogi tylko cząstkowo, wrzucanie pospółki w dziury, to 
wrzucanie w błotu. W drogach są urządzenia ZOiW – nawiertki itp.  
Robiła kiedyś rozeznanie co do wyrówniarki, sprawą ważną jest zbieranie poboczy, 
aby woda mogła swobodnie spływać. 
Na następną sesję przygotuje informację nt. zakupu maszyny na usługi, czy może 
będzie taniej wynajmować wyrówniarkę. 
 
p. Wójt – trzeba mieć świadomość, że musimy mieć środki w budżecie. Musimy 
wiedzieć ile kosztuje wyrówniarka, każdy ma duże oczekiwania, a musimy 
pamiętać, że budżet mamy taki, a nie inny 
 
Przewodniczący – maszyna na pewno nam się przyda, a jak z zatrudnieniem na 
wyrówniarkę, zwrócił się z tym zapytaniem do p. kierownik  Błoch, 
 
p. Błoch - muszę wiedzieć czego państwo chcecie, ile razy w tygodniu trzeba 
przejechać po drogach, 
 
p. Wójt – musimy się w tej kwestii dogadać, prace te musiałyby być wykonane w 
ramach obecnego zatrudnienia. 
Ten temat został zakończony. 
 
Sprawa rozstrzygnięcia dot. rewitalizacji parku w Skoroszycach, przewodniczący 
poprosił o bliższe wyjaśnienie tej sprawy p. Żyrka, który pilotuje sprawę. 
 
p. Żyrek – obecnie Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska trwają prace nad 
wprowadzeniem zadań z województwa do planu wydatków na gminy, zgłaszając to 
zadanie możemy otrzymać 17% zwrotu poniesionych kosztów na rewitalizacje, 
dzisiaj mija termin aktualizacji i zgłoszenia, tego co chcemy zrobić. 
 
Przew. Sokołowski – powiedział, że wobec wielu niewiadomych związanych z 
zakresem prac w parku temat zostanie przedyskutowany na komisjach w marcu br. 
 
Radna Słowiak – zapytała, kto projektował te wszystkie prace, bo to są bardzo 
duże koszty, nie mamy na drogi, a w Skoroszycach będzie taki park? 
 
p. Żyrek – w grudniu ubiegłego roku były przeprowadzone konsultacje społeczne na 
ten temat, 
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Radny Jagusz -  nie stać nas na taką inwestycję, są w gminie o wiele ważniejsze 
sprawy niż park, 
 
Sołtys Urbaniec – powiedział, że jego zdaniem drogę na ulicy Łąkowej powinno 
zgłosić się do Starostwa, żeby ją sobie wzięli, 
 
p. Wójt – uważa, że to graniczy z cudem, żeby Starostwo przejęło drogę gminną do 
swoich zasobów, ale … 
 
Przewodniczący – poprosił p. Błoch o przedstawienie problemu trzeciej studni w 
Skoroszycach, 
 
p. Błoch – awaria nastąpiła 10 grudnia ubiegłego roku, pompa wpadła do środka, 
zatopiła się, teraz są dwie, woda jest, ale cały czas istnieje zagrożenie, że coś 
może się stać, a stacja obsługuje aż 9 miejscowości. Koszt uzbrojenia trzecie 
studni został wyliczony na około 20 000 zł. 
 
Ad 15 
 
Sołtys Brzezin p. Dorota Witos – prosi o postawienie tablicy, żeby dzieci były 
zabierane z przystanku w Brzezinach, wtedy kiedy jeździ inny kierowca niż p. 
Bryła, który wie, że tam jest przystanek, 
 
p. Kosecki – tablica będzie zamontowana najdalej w poniedziałek 16 lutego br. 
 
p. Wójt – sprawa przystanku w Brzezinach trwa długo, negocjacje z Zarządem Dróg 
Powiatowych to droga przez mękę. 
 
Następnie przedstawiła pismo, które otrzymała z Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska, w sprawie jakoby załatwienia swojej prywatnej sprawy dot. 
wycięcia drzew i krzewów  z gminnej działki przy posesji p. Procińskiego, który 
właśnie posądza ją, że chce wyciąć te drzewa, dlatego, żeby mieć gdzie parkować 
jak przyjeżdża do swojej mamy. Oświadcza, że to jest nieprawda, zareagowała tak 
na wniosek mieszkańców gminy, którzy przyjeżdżają do szkoły, przywożą dzieci. Na 
ich wniosek podjęła działania w celu wycięcia tych drzew. Zostały ona posadzone.  
Sosny, jarzębiny rosną w pasie drogi w dwóch szpalerach, zagrażając 
bezpieczeństwu użytkowników.  
Pan Prociński sprawę przedstawił w Nowinach Nyskich, przesłał pismo do WIOŚ-u 
tendencyjnie całą sytuację. Nie czuje się  w żaden sposób, że załatwia jakoby 
swoje sprawy prywatne. 
Odczytała pismo, które otrzymała Rada Gminy. 
 
Radna Kalisz – popiera działania p. Wójt w tej sprawie, ponieważ przywożąc 
dziecko do szkoły samochodem gałęzie dotykały samochodu i nie można było 
wysiąść spokojnie z samochodu, 
 
p. Żyrek – sami nie mogliśmy dać sobie decyzji na wycinkę drzew dlatego 
wystąpiliśmy z tym do Starostwa, które wystąpiło o opinię do WIOŚ, czekamy na 
odpowiedź. 
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p. Wójt -  podziwiam tupet tego pana,  niektórych osób. 
 
Więcej dyskusji nie było. Wobec wyczerpania wszystkich tematów porządku obrad, 
przewodniczący zamknął sesję. 
 
Protokolant:        Przewodniczący obrad 
Barbara Janik-Zawada         Henryk Sokołowski 
  
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 


